Education in Russia

Citizens of Russia have the right to education which is guaranteed by the Constitution. The public educational system in our country incorporates pre-school, general school, specialized secondary and higher education. 

Pre-school consists of kindergartens and creches. Children there learn reading, writing and arithmetic. But pre-school education isn't compulsory - children can get it at home. 

Compulsory education is for children from 6(7) to 17 years of age. 

The main link in the system of education is the general school which prepares the younger generation for life and work in modern production. There are various types of schools: general secondary schools, schools specializing in a certain subject, high schools, lyceums and so on. Tuition in most of them is free of charge, but some new types of schools are fee-paying. The term of study in a general secondary school is 11 years and consists of primery, middle and upper stages. At the middle stage of a secondary school the children learn the basic laws of nature and society at the lessons of history, algebra, literature, physics and many others. 

After 9th form pupils have to sit for examinations. Also they have a choice between entering the 10th grade of a general secondary school and enroling in a specialized secondary or vocational school. 

Persons who finish the general secondary school, recieve a secondary education certificate, giving them the right to enter any higher educational establishment. Entrance examinations are held in July and August. Institutions are headed by rectors; the faculties are headed by the deans. One has to study in the institute for 5 years. Higher educational institutions train students in one or several specializations. 

Перевод текста: Education in Russia 

Граждане России имеют право на образование, которое гарантируется в соответствии с Конституцией. Общественная образовательная система в нашей стране включает дошкольную, общую школу, специализированное вторичное и высшее образование. 

Дошкольный состоит из детских садов и детских яслей. Дети там изучают чтение, пишущий и арифметику. Но дошкольное образование не обязательно - дети могут получить это дома. 

Обязательное образование - для детей от 6 (7) к 17 годам возраста. 

Главная связь в системе образования - общая школа, которая готовит младшее поколение к жизни и работе в современном производстве. Есть различные типы школ: общие средние школы, школы, специализирующиеся по определенному предмету, средним школам, лицеи и так далее. Обучение в большинстве из них бесплатно, но некоторые новые типы школ - пожертвования. Срок исследования в общей средней школе - 11 лет и состоит из primery, средних и верхних стадий. В средней стадии средней школы дети изучают основные законы природы и общества в уроках истории, алгебры, литературы, физики и многих других. 

После того, как 9-ые ученики формы должны сидеть для экспертиз. Также они имеют выбор между входом в 10-ый сорт общей средней школы и регистрации в специализированной вторичной или профессионально-технической школе. 

Люди, которые заканчивают общую среднюю школу, получают свидетельство среднего образования, давая им право войти в любое университетское учреждение. Вступительные экзамены проведены в июле и августе. Учреждения возглавляются ректорами; способности возглавляются деканами. Каждый должен учиться в институте в течение 5 лет. Институты обучают студентов в одной или нескольких специализациях.

